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I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Landsstyret:

Spørgsmål:?: Vil Naalakkersuisut arbejde for at fastsætte højes tilladte uran, der kan 

udvindes ved udvinding af uranholdige mineraler?

(Landstingsmedlemmer Finn Karlsen, Siverth K. Heilmann, Knud Kristiansen, ATASSUT)

Begrundelse:

Det australske mineselskab Greenland Minerals and Energy Ltd, udsendte i februar måned en 

pressemeddelelse om, at de er villige til at foretage investeringer på 12,5 mia.kr. i Kvanefjeldet ved 

Narsaq, det vil sige i havneanlæg, en 13 km lang vej, to produktionsanlæg, indkvarteringer til 

arbejderne og i lagre. De forventer, når undersøgelserne er overstået kan byggeri af anlæg begynde i 

2013 og at udvindingen kan begynde i 2015. De meddeler dog, at de kan foretage investeringer når 

kravet om, at de mineraler, der udvindes, ikke må indeholde uran, bliver ændret.

 

Vi arbejder alle sammen på at fremme erhvervslivet og økonomien, og alle partierne er enige om at 

mineraludvinding på sigt kan danne grundlag for erhvervslivet og økonomien i Grønland.
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Men, på grund af at råstoffet i Kvanefjeldet indeholder lidt uran vil Naalakkersuisut ikke godkende 

udvinding på stedet, og ikke vil godkende udvinding af andre mineraler ved at fastsætte minimum 

for de mængder uran, der kan udvindes, selvom råstofudvinding i Kvanefjeldet kan afhjælpe 

arbejdsløsheden i Sydgrønland og ikke mindst vil være til gavn for økonomien i Grønland.

Da eksperterne har oplyst, at alle mineraler indeholder uran, kan alle og enhver regne ud, at det kan 

have indvirkning på og vil være til skade for andre råstofudvindinger hvis man bliver ved med at 

stemme imod og dette vil på sigt skade vores bestræbelser på at opnå en selvbærende økonomi.

Med venlig hilsen

Medlemmer af Inatsisartut på vegne af ATASSUT


